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SPRÁVNÍ RADA AKADEMIE MÚZICKÝCH UMĚNÍ V PRAZE 

____________________________________________________________ 

Zápis ze zasedání Správní rady AMU dne 17. 4. 2023 

 

Přítomni osobně (bez titulů): Jiří Balík, Marie Bílková, Dana Brandenburg, Jakub Fischer, Josef Havel, 

Petr Hejma, Petr Kolář (distančně i prezenčně), Pavel Racocha, Eva Zažímalová, Ivan Wilhelm 

 

Distančně (bez titulů):, Jan Maxa 

 

Za AMU (bez titulů): Ingeborg Radok Žádná, Tomáš Langer, Dana Jandáčková 

 

Omluveni (bez titulů): Jan Kasl, Hana Machková, Jiří Šesták 

 

Program: 

1. Schválení programu jednání SR AMU 

2. Projednání a schválení schválení rozpočtu AMU na rok 2023 

3. Různé 

 

Zasedání zahájil předseda SR AMU Ing. Petr Hejma, pozdravil a uvítal všechny přítomné. 

Předseda Hejma konstatoval, že SR AMU se sešla v počtu 11 členů z 14 členů, je usnášeníschopná a 

může tedy projednat program, který byl spolu s podklady k bodu 2. zaslán s předstihem 

v elektronické podobě. 

 

ad 1. Schválení programu jednání SR AMU 

Předseda Hejma seznámil přítomné s programem, k programu zasedání nikdo neměl žádné 

připomínky, proto předseda vyzval k hlasování o schválení programu. 

 

Členové SR AMU hlasovali o schválení programu jednání SR AMU dne 17. 4. 2023 takto:  

přítomných: 11  hlasovalo: 11 

pro: 11  proti: 0  zdržel se:   0  

SR AMU schválila program jednání SR AMU dne 17. 4. 2023. 

 

ad 2. Projednání a schválení rozpočtu AMU na rok 2023 

Předseda Hejma přistoupil k projednání bodu č. 2 a předal slovo paní rektorce. Rektorka stručně 

uvedla obecný rámec přípravy rozpočtu, zmínila zvýšení cen energií a navýšení příspěvku pro UVŠ. 

Vedení postupuje v intencích dohody s fakultami směrem k paritě, tedy jednotné výši příspěvku pro 

každou fakultu. Každá fakulta má své priority, podle svých specifik a potřeb zachází sama se svým 

rozpočtem. Z obdrženého rozpočtu rozděluje vedení rovným dílem příspěvek pro každou fakultu. 

Rektorka informovala o tom, že rozpočet AMU na r. 2023 schválil na svém zasedání dne 4. 4. 2023 

Akademický senát AMU. Poté předala slovo kvestorovi. 

 

Kvestor poděkoval za slovo a prezentoval rozpočet AMU předkládaný rektorkou dle zaslaných 

podkladů. Přílohy č. 1 – 4 obsahují již kompletní komentář k předloženému rozpočtu.   

Hospodářský výsledek je vyrovnaný, proměňuje se pouze struktura účelových finančních prostředků. 

Hospodářský výsledek před zdaněním je ve výši analogické k loňskému roku. 

Navýšení příspěvku je složeno ze 2 titulů – jednak z příspěvku na mzdy akademických pracovníků a 

pak navýšení pro UVŠ díky novému kontraktu, který UVŠ mezi sebou uzavírají. 
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V příštím roce bude dokončena konvergence příspěvku, která probíhá od loňského roku. 

Dále kvestor promítl a vysvětlil schéma dělení příspěvku, čerpání fondů a rozpočtování mezd a 

informoval o plánovaných investicích. 

 

Předseda Hejma poděkoval za prezentaci rozpočtu a otevřel diskusi. 

Prof. Fišer poděkoval za přehlednou prezentaci a dotázal se na pokles účelových prostředků – zda je 

konec OP VVV kompenzován z NPO a jak jsou účelové prostředky rozdělovány v rámci školy. Dále se 

prof. Fišer dotázal na rozdíly finančních prostředků na jednotlivých děkanátech. 

Kvestor vysvětlil, že v loňském roce probíhal OP VVV současně s NPO, jedná se o podobné činnosti 

(příprava studijních materiálů). Zhruba polovina prostředků je alokována na techniku na profesní 

program na DAMU a další část na rozvoj Moodlu. Navíc, DAMU má již 20 let potřebu sekundárního 

zkušebního prostoru. 

K otázce na děkanáty fakult kvestor uvedl, že každá fakulta má jinou praxi využívání finančních 

prostředků, řídí se potřebami své fakulty. 

Rektorka doplnila, že na DAMU a FAMU pracují na děkanátech především THP pracovníci, přičemž ve 

vedení HAMU jsou i akademičtí pracovníci. Proto dochází k těmto rozdílům. Každá fakulta má jinou 

praxi, jak rozdělovat prostředky z děkanátu na katedry, své rozpočty si fakulty spravují sami 

Ing. Racocha se dotázal, zda nárůst mzdových prostředků na fakultách je udržitelný do budoucna. 

Vyjádřil obavu, zda AMU nevstupuje do závazků, které nebude možné v budoucnu udržet. 

Kvestor – mzdové prostředky jsou velmi přesně kalkulovány, na některých fakultách loni došlo 

k nedočerpání mzdových prostředků. AMU drží mzdy ve výši příspěvku. Velká část mzdových nákladů 

je v odměnách, které jsou dočasné. 

Prof. Wilhelm vidí jako logické, aby si fakulty spravovali rozpočet sami. Je v pořádku, že škola převádí 

prostředky do mzdových prostředků, aby zaměstnanci měli potřebnou míru stability.  

Dotázal se na kontrakt mezi UVŠ, zda se AMU může spolehnout na budoucí dělení příspěvku. 

Rektorka vysvětlila, že podepsaný kontrakt mezi UVŠ je založen na přepočteném počtu studentů za 

delší období – proporce se tedy nemění ze dne na den, ale samozřejmě škola hlídá počty studentů. 

Mezi UVŠ je dohoda, že se vychází z čísel za předchozí zprůměrované období, nemělo by dojít 

k rozkolísání. Rektorka vypovězení kontraktu nepředpokládá, protože vztahy mezi UVŠ jsou 

dlouhodobě dobré.   

Rektorka rovněž zmínila, že AMU má rezervu ve 13. platu – kdyby došlo k nepředvídaným 

okolnostem, po dohodě s odborovými organizacemi lze využít prostředky na 13. plat. 

Kvestor ujistil členy SR, že v systémových penězích AMU nepřečerpává prostředky na mzdy. 

Naopak, v určitém smyslu jsou UVŠ na sebe přísnější než ostatní VŠ, stále uplatňují metodiku 

rozdělování podle počtu studentů – režim mají UVŠ nastavený přísněji, než ostatní VŠ. 

Předseda Hejma se dotázal, zda předcházela jednání s Akademickým senátem o rozpočtu rovněž 

jednání na fakultách? 

Dr. Kolář se přidal s dotazem na vztahy vedení AMU s odborovými organizacemi. 

Rektorka se vyjádřila k dotazu dr. Koláře a potvrdila, že vedení AMU má s odborovými organizacemi 

dobré vztahy, v posledních týdnech proběhla jednání s odbory jednak kvůli organizační změně v UVS 

Beroun a taktéž z důvodu organizační změny na HAMU.  

Vrátila se rovněž k otázce mezd na AMU a uvedla, že je třeba objektivně říci, že mzdy jsou stále dosti 

nízké. Navýšení není dostatečné, na druhé straně ne vždy dokážou fakulty využít maximální výše 

mzdových prostředků.  

Kvestor zodpověděl dotaz předsedy Hejmy a potvrdil, že fakulty jsou zapojeny do diskuse o dělení 

příspěvku již při tvorbě rozpočtu. V součinnosti s předsedou AS AMU Hořínkou probíhá diskuse o 

rozpočtu na fakultních senátech ještě předtím, než se k rozpočtu vyjadřuje velký senát (AS AMU). 
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Předseda Hejma vyzdvihl, že se fakultní senáty skutečně dělením příspěvku zabývají. 

Rektorka ocenila práci kvestora, je jeho zásluhou, že je vše projednáváno s fakultami v předstihu. 

Dále rektorka informovala o energetickém auditu, který proběhl na HAMU, uvažuje se o dalších 

auditech na fakultách.  

Ing. Brandenburg vznesla dotaz na anglické programy a jak jsou příjmy z anglických programů 

využívány. 

Kvestor vysvětlil, že akreditované anglické programy mají všechny tři fakulty, což je vítané doplnění 

činnosti kateder a rovněž příjmů, které pomáhají provozu fakult (prostředky zůstávají primárně na 

katedrách). Komerční anglické programy jsou doménou FAMU (roční příjem činí cca 40 mil. Kč). Pro 

FAMU je to důležitý zdroj příjmů (i důvod pro vyšší průměrnou mzdu).  

Rektorka doplnila, že anglické programy jsou rovněž důležité pro renomé školy. 

 

Předseda Hejma diskusi ukončil a vyzval členy Správní rady AMU k hlasování. 

Členové SR AMU hlasovali o schválení rozpočtu AMU na rok 2023 takto:  

přítomných: 11  hlasovalo: 11 

pro: 11  proti: 0  zdržel se:   0  

SR AMU projednala a schválila rozpočet AMU na rok 2023. 

 

ad 3. Různé 

Prof. Wilhelm informoval členy SR AMU o významném jubileu bývalé členky SR AMU prof. 

Štěpánkové Veselé a navrhl, aby SR zaslala paní profesorce blahopřání. 

Rektorka souhlasila, velmi ráda blahopřání zařídí společně s předsedou SR AMU Ing. Hejmou.  

 

Předseda Hejma poděkoval za diskusi a konstatoval, že program zasedání SR AMU byl vyčerpán. 

Poděkoval přítomným za účast a zasedání SR AMU ukončil. 

 

Příští jednání SR AMU se uskuteční v polovině června, bude se projednávat Výroční zpráva za rok 

2022 a Zpráva o vnitřním hodnocení kvality na AMU – kancléřka obešle členy SR AMU s návrhem 

konkrétního termínu. 

 

 

 

 Ing. Petr Hejma, v.r. 

 předseda Správní rady AMU 

 

 

Zapsala: MgA. Dana Jandáčková 

 

 


